

**PANGAJARAN NGANALISA REPRESENTASI EUSI DEBAT
ANU DIPOKUSKEUN KANA IMPLIKATUR NGAGUNAKEUN
MODÉL PANGAJARAN KOOPERATIF TIPE TEAMS GAMES
TOURNAMENT (TGT) DI KELAS X SMAN 22 BANDUNG
WARSIH PALAJARAN 2018/2019**

ku
ESTI WAHYUNI
Universitas Pasundan
Surel: surel.estwhy@gmail.com

RINGKESAN

Panalungtikan ieu dilakukeun dumasar kana masalah anu dialaman ku siswa dina ngaregepkeun pangajaran anu tiasa disababkeun ku sababaraha hal, nyaéta téks anu diregepkeun, tugas sareng kagiatan anu diayakeun, jeung métode anu digunakeun ku pendidik. Tujuan tina ulikan ieu nya éta pikeun nangtukeun kamampuh panulis dina ngarencanakeun, ngalaksanakeun, sareng ngavalidasi pangajaran nganalisisrepresentasi eusi debat anu dipokuskeun kana implikatur nganggo model kooperatif ti jenis Teams Games Tournament; nyaho kabisa siswa dina nganalisis representasi eusi debat; sareng manggihan efektivitas model kooperatif ti jenis Teams Games Tournament dina pangajaran. Metode panalungtikan anu digunakeun dina kuasi-eksperimen. Téhnik pikeun ngumpulkeun data anu dianggo, nyaéta observasi, tés, nelaah pustaka sareng percobaan. Ngolah data dibantuan aplikasi SPSS. Hasil tina ulikan ieu nya éta panulis tiasa ngarencanakeun, nerapkeun, sareng ngaralakeun diajar kana nganalisis representasi eusi debat dipokuskeun kana implikatur dina kelas X SMAN 22 Bandung. Hal ieu dibuktikeun ku hasil penteun guru ka panulis nyaéta jumlahna 4,00 asup kana kategori saé pisan. Murid kelas X SMA Negeri 22 Bandung langkung sanggem nganalisis representasi eusi debat anu dipokuskeun kana implikatur ngagunakeun modél kooperatif ti jenis Teams Games Tournament. Hal ieu dibuktikeun ku kanaékan penteun tes mimiti rata-rata 38 ka 91 pas tes ahir. Béda dina nilai tina tes mimiti ka tes ahir nyaéta 53. Metodeu TGT ieu efektif dipake dina pangajaran nganalisis representasi eusi debat anu dipokuskeun kana implikatur sabab rata-rata kelas kelas eksperimen leuwih gede tibatan kelas kontrol, nyaeta $32.65 > 20.35$. Ku lantaran éta, aya kanaékan sareng kasuksésan dina ulikan ieu.

Kecap Konci: *Analisa, Debat, Implikatur, Representasi, Teams Games Tournament.*